



KENYATAAN MEDIA

JEDDAH, KERAJAAN ARAB SAUDI (30 NOVEMBER 2023) - Suruhanjaya Hak Asasi Manusia Malaysia (SUHAKAM) telah mengambil bahagian dalam Mesyuarat Ke-22 Suruhanjaya Bebas Tetap Hak Asasi Manusia (IPHRC), Pertubuhan Kerjasama Islam (OIC) dari 26 hingga 30 November 2023. Sesi ini dihadiri oleh pihak-pihak berkepentingan termasuk wakil IPHRC, pakar daripada organisasi antarabangsa, wakil OIC serta negara pemerhati termasuk Institusi Hak Asasi Manusia Kebangsaan (NHRI).

Satu perbahasan tematik tentang 'Penghapusan Diskriminasi Kaum: Perspektif Islam dan Hak Asasi Manusia' anjuran bersama IPHRC-OIC dengan kerjasama Suruhanjaya Hak Asasi Manusia Arab Saudi (SHRC) dalam satu sesi, telah membincangkan langkah-langkah yang perlu diambil bagi menangani bahana diskriminasi yang semakin meningkat, termasuk diskriminasi kaum dan pelbagai manifestasinya yang kontemporari. SUHAKAM, yang diwakili oleh Pesuruhjaya Puan Nazira Abdul Rahim telah menyampaikan satu kenyataan intervensi.

"Rasisme, diskriminasi kaum dan xenofobia tidak mempunyai tempat dalam mana-mana masyarakat bertamadun dan kegagalan untuk menangani isu ini boleh membawa kepada situasi yang lebih ganas seperti yang sedang berlaku di Palestin. Penerimaan dan pengampunan negara kuasa besar terhadap amalan apartheid, pendudukan haram, keperluan asas manusia yang dinafikan dan hukuman secara kolektif terhadap orang awam di Palestin, separuh daripada mereka adalah kanak-kanak, dikutuk oleh SUHAKAM. Sesungguhnya, keganasan yang menyebabkan kehilangan nyawa, kemusnahan keseluruhan keluarga hanya akan menyebabkan kehilangan harapan dan trauma yang berkekalan. Tindakan keganasan, pembunuhan, kemusnahan infrastruktur awam termasuk kemudahan kesihatan di Gaza, bangunan kediaman dan rumah ibadat adalah pelanggaran serius terhadap undang-undang dan adat yang berlaku dalam konflik bersenjata antarabangsa, ke dalam rangka kerja undang-undang antarabangsa yang ditetapkan".

Cadangan-cadangan utama dalam perbahasan akan dimuktamadkan oleh SHRC dan disatukan ke dalam satu dokumen yang dipersetujui bagi menggalakkan dialog dan perkongsian amalan terbaik dalam memerangi diskriminasi kaum. Adalah penting untuk memupuk budaya toleransi, kesaksamaan dan tiada diskriminasi ke arah membangunkan masyarakat yang adil, aman dan mampan pada masa hadapan, dalam mencapai matlamat ini, penggubalan undang-undang berkaitan yang memberi tumpuan kepada penambahbaikan, melindungi dan menggalakkan hubungan kaum/etnik yang bermanfaat harus diwujudkan. Pelaksanaan undang-undang ini perlu dipantau secara berkesan bagi menggalakkan keharmonian negara, perpaduan, rekonsiliasi, integrasi dan tiada diskriminasi dalam masyarakat. Melihat Pelan Tindakan Perpaduan Negara 2021-2030 pada tahun 2021 serta keadaan semasa, SUHAKAM menyeru kepada Kerajaan untuk melihat semula keputusan Rang Undang-Undang Keharmonian Nasional yang telah dihentikan sebelum ini.

Dalam membawa Perkara 8 Perlembagaan Persekutuan sebagai asas perlindungan perlembagaan untuk kesaksamaan dan tiada diskriminasi, SUHAKAM menyeru semua pihak untuk memerangi perkauman, diskriminasi kaum, dan xenofobia di Malaysia. SUHAKAM juga akan terus bekerjasama dengan OIC-IPHRC dan pihak berkepentingan lain yang berkaitan untuk menganjurkan beberapa aktiviti kesedaran, konsultasi, serta program yang bertujuan untuk menangani isu-isu perkauman dan xenofobia yang semakin meningkat.

-TAMAT-

**Suruhanjaya Hak Asasi Manusia Malaysia (SUHAKAM)
30 November 2023**